

evidence at great length and reported, recommending the abolition of public executions. At a subsequent date, a Royal Commission was appointed for the purpose of considering the whole question, and the result was a report in favour of conducting executions under circumstances of a more private character than had previously existed. A Bill to carry this out was introduced into the English Parliament, and after a lapse of two sessions became law. The system had also been adopted in Prussia, Bavaria, and various States of Germany, and in New York, Louisiana, and other States of the American Union, and had been found to work well. He thought it unnecessary in the present state of public opinion to take up the time of the House in urging the adoption of this measure. He would only ask whether such a scene as that witnessed the other day in Charlottetown did not supply evidence of the necessity of adopting another mode of carrying out the last penalty of the law. He thought privacy in executions was better for the right state of mind of the criminal himself in his last moments, and better also as regarded the public by avoiding the injurious consequences which resulted from the immense crowds gathered together to witness such exhibitions.

**Sir John A. Macdonald** said the Bill might be read a second time, and then go along with the other Criminal Law Bills.

The Bill was then read a second time and referred to a Committee of the Whole for Wednesday next.

#### INTEREST ON MONEY

**Mr. Bowell** moved the second reading of his Bill relating to interest on money.

**Hon. Mr. Rose** asked the hon. gentleman to allow his Bill to stand over. The question was one of extreme importance and extreme difficulty. The individual opinions of many members of the Government on this subject were well known, and he hoped to be able at least, on the second Government day of next week to inform the House what was the policy of the Government with reference to it. Nova Scotia was peculiarly interested in the question, and he wished to have some consultation about it with his colleague from that Province, who was expected here within a few days.

The Bill was accordingly allowed to stand.

Plus tard, une Commission Royale a été nommée pour étudier cette question dans son ensemble et il en a résulté un rapport qui recommande de donner aux exécutions un caractère plus privé. Un projet de loi allant dans ce sens fut présenté au Parlement Anglais et adopté après deux sessions. Le même système existe, avec de bons résultats, en Prusse, en Bavière et dans d'autres États allemands ainsi que dans l'État de New-York, la Louisiane et dans d'autres parties de l'Union Américaine. Le député pense néanmoins qu'il est inutile de retenir davantage l'attention de la Chambre et de demander l'adoption de cette mesure vu l'état actuel de l'opinion publique. Il se demande seulement si des scènes telles que celle que l'on a pu voir récemment à Charlottetown ne prouvent pas la nécessité de changer la méthode d'exécution de la peine capitale. Il pense que l'exécution en privé est préférable, tant pour le condamné lui-même dans ses derniers instants que pour le public, car on évitera ainsi les accidents résultant de l'attroupement des curieux qui veulent regarder de telles manifestations.

**Sir John A. Macdonald** demande que le projet de loi soit lu pour la deuxième fois avant de passer aux autres projets de loi relevant de la législation criminelle.

Le projet de loi est lu pour la deuxième fois et référé au Comité général mercredi prochain.

#### LE TAUX D'INTÉRÊT

**M. Bowell** demande la deuxième lecture de son projet de loi sur le taux d'intérêt.

**L'hon. M. Rose** demande aux députés de réserver son projet de loi. La question est extrêmement importante et difficile. Il connaît bien l'opinion de nombreux membres du Gouvernement et espère pouvoir informer la Chambre de la politique gouvernementale à ce sujet au plus tard le deuxième jour du Gouvernement la semaine prochaine. Il espère pouvoir parler d'ici quelques jours avec le délégué de la Nouvelle-Écosse qui s'intéresse particulièrement à la question.

Le projet de loi est réservé.